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2 / 2025

Co se děje v obci?  
Vážení občané, vítejte u  dalš ího č ís la 

Malšického zpravodaje, který vás informuje o dění 
v Malšicích po všech stránkách. 

Nedávno jste si mohli v  Táborsku přečíst, které 
obce se zapojily do dotačního programu na podporu 
narozených dětí z  Jihočeského kraje. Malšice tam 
nebyly, ale to neznamená, že jsme se nezapojili. Tím, 
že jsme se  zapsali do  tohoto dotačního programu, 
mohli jsme našim narozeným dětem předat při 
příležitosti přivítání občánků do  života finanční dar 
ve výši 6.000Kč. Jihočeský kraj se na tomto celkovém 
daru podílel polovinou, tedy částkou stejnou jako 
městys, 3000Kč. Městys Malšice uskutečnil 3x  vítání 
občánků vztahující se k  tomuto dotačnímu programu 
ve dnech 24.11.2022, 3.11.2023 a 15.11.2024, kterých 

se  zúčastnilo 48 dětí. Celková výše vlastních 
prostředků Městyse Malšice vztahující se k obdarování 
dětí činila 144  000  Kč, rovněž celková obdržená 
dotace z  Jihočeského kraje činila 144  000  Kč. Tato 
dotace byla vyhlášena zatím na  tři roky a  čekáme, že 
bude vyhlášena nová výzva i na další období, pokud 
ano, opět se rádi zapojíme. 
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Z  Jihočeského kraje jsme také získali Rozhodnutí 
na  finanční příspěvek na obnovu, zajištění a  výchovu 
lesních porostů do 40  let věku cca 178.000Kč 
a  na  ekologické a  k přírodě šetrné technologie při 
hospodaření v lesích cca 13.500Kč. 

Nyní jsme podali dvě žádosti na  Krajský úřad 
n a  d o fi n a n c o v á n í d o p r a v n í h o a u t o m o b i l u 
a  na  dostavbu haly pro hasiče. Na  každou žádost 
můžeme dostat maximálně 300.00Kč, ale každá 
koruna je dobrá a počítá se. 

Dále se  ve zpravodaji dočtete, že zastupitelé 
schválili navýšení ceny na stavbě „Hala na garážování 
hasičské techniky“. Na základě provedených statických 
zatěžkávacích zkoušek uvnitř haly a  pod budoucím 
parkovištěm před halou, kde se bude pohybovat těžká 
hasičská technika, bylo zjištěno, že požadovaná 
únosnost podloží a  navržená skladba komunikací 
a  zpevněných ploch nevyhovuje požadovanému 
zatížení. Zatěžovací zkoušky se vždy provádí na zemní 
pláni a  následně na  konstrukčních vrstvách a  pokud 
tyto zkoušky nevykazují požadované hodnoty zatížení, 
je nutno navrhnout sanaci podloží, tj. výměnu podloží 
a upravit konstrukční vrstvy. 

Autorizovaný geolog ve spolupráci s projektantem 
stavby navrhli nutná sanační opatření, tj. odtěžit spodní 
neúnosnou vrstvu zeminy a  upravit skladbu 
jednotlivých konstrukčních vrstev. Neúnosné podloží 
bylo pravděpodobně způsobeno dlouhodobým 
podmáčením a  splavováním ornice a  neúnosných 
zemin z horních částí zemědělského pozemku. Tímto 
krokem jsme se  naš těst í vyhnul i budoucím 
problémům, protože kdyby výměna podloží nebyla 
provedena, tak by za  provedené zpevněné plochy 
neručila prováděcí firma, a  nakonec by k  výměně 
podloží stejně muselo dojít a stálo by nás to mnohem 
víc peněz. 

Co se ještě děje v obci  
Tento rok bude v  Malš icích předevš ím 

ve  znamení výstavby chodníků. Zastupitelé 
schválili vítěze výběrového řízení na  stavbu 
chodníku v  ulici Nádražní, kde v  loňském roce 
probíhala příprava stavby chodníku, opravou 
vodovodu a  kanalizace. Na  minulém zastupitelstvu 
jsme ještě schválili vypsání výběrového řízení 
na chodník v ulici Lomská a Lužnická. Prosím vás tedy 
o  trpělivost při výstavbě všech chodníků, doufám, že 
výsledek bude stát za  to a  chodci se  budou cítit 
bezpečně. 

Opět máme v Malšicích kontejnery na textil, tak jak 
nám ukládá zákon, jeden je umístěn ve sběrném dvoře 

a druhý v parku „U Mlíkárny“. 
Konečně došlo i  na  opravu hřbitovních vrat 

v  Maršově, které byly odvezeny a  zpět se  vrátí 
do konce dubna pěkné a opravené. 

Dokončena byla i rekonstrukce nádrže za obcí 
Všechlapy, na kterou jsme obdrželi dotaci. Bylo 
provedeno vysvahování  břehů a dna směrem k nově 
osazené výpusti v nejnižším místě a byl odtěžen 
sediment.  

                   Hezké jarní dny 
Miloslava Šebková                                                                                                                                                                   
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Z Á P I S  Z  18. ZASEDÁNÍ 
zastupitelstva městyse Malšice 

konaného dne 24. 02. 2025 

1/Jednání zastupitelstva Městyse Malšice zahájila 
starostka Miloslava Šebková v 17,00  hodin 
a  konstatovala, že je přítomno 10 zastupitelů, 
Omluven je pan Martin Novák. 

Zasedání zastupitelstva je tak usnášení schopné, 
schvalovací kvórum činí 6 hlasů. 

Za ověřovatele zápisu navrhla pana Pavla Kašpara 
a pana Aloise Sassmanna, zapisovatelkou jmenovala 
paní Barboru Starou. Všemi hlasy schváleno. Dále 
konstatovala, že zápis z minulého zasedání byl řádně 
vyvěšen na  úřední desce, nebyly vzneseny žádné 
připomínky a byl tudíž schválen. 

Starostka promítla program zasedání tak, jak byl 
zveřejněn na  úřední desce, zastupitelé takto 
navržený program všemi hlasy schválili. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
navržený program, tak jak byl zveřejněn 
na úřední desce. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 1/18Z/2025 bylo schváleno. 

2/ Mís tos taros ta Pave l Kašpar seznámi l 
zastupitele s  výběrovým řízením, které se  konalo 
na úřadě městyse Malšice dne 27.1.2025. Proběhlo 
zde otevření nabídek v  rámci zadávacího řízení 
na  akci Chodníky Malšice – ulice Nádražní. Výzva 
k  podání nabídky byla uveřejněna přes webový 
portál a  firmy mohly své nabídky zasílat pouze 
elektronicky. Vlastní nabídky podali tito uchazeči: 
SWIETELSKY stavební s.r.o., s  nabídkovou cenou 
5  349  484,81  Kč bez DPH, EUROVIA CZ a.s., 
s  nabídkovou cenou 6  834  940,64  Kč bez DPH, 
DOLTER, spol. s  r.o., s  nabídkovou cenou 
6  904  699,32  Kč bez DPH, PL BEKO s.r.o., 
s  nabídkovou cenou 6  987  654,32  Kč bez DPH, 
Táborské stavby s.r.o., s  nabídkovou cenou 

7  145  740,38  Kč bez DPH, Ekostavby Brno a.s., 
s nabídkovou cenou 7 218 625,90 Kč bez DPH, SaM 
s i ln ice a  mosty a .s . s  nabídkovou cenou 
7  260  238,63  Kč bez DPH a  STRABAG SIS a.s. 
s  nabídkovou cenou 7  280  804,35  Kč bez DPH. 
Vlastní výběrové řízení proběhlo 6.2.2025 na úřadě 
městyse Malšice. V předložených nabídkách nebyly 
shledány žádné nedostatky. Hodnotící komise 
vybrala jako vítěze firmu SWIETELSKY stavební s.r.o. 
s  nejnižší nabídkovou cenou 5.349.484,81  Kč bez 
DPH. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
výsledek výběrového řízení na  akci Chodníky 
Malš ice – ulice Nádražní vítěznou firmu 
SWIETELSKY stavební s.r.o. s nejnižší nabídkovou 
cenou 5.349.484,81 Kč bez DPH. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 2/18Z/2025 bylo schváleno. 

3/ V tomto bodě předložila starostka ke schválení 
Dodatek č.1, který zahrnuje Změnový list č.1 
a  Změnový list č.2 ke  Smlouvě o  dílo na  Halu 
na  garážování hasičské techniky. Ve  změnových 
listech jsou popsány vzniklé vícepráce a méněpráce, 
které souvisejí hlavně s  provedením statických 
zatěžovacích zkoušek, které nesplňovaly normu. Dle 
doporučení odborného geologa bylo nutné provést 
skladbu konstrukčních vrstev v  hale, pod 
komunikacemi a  parkovištěm. Sanace podloží byla 
navržena tak, že došlo k  výměně spodního 
neúnosného podloží v aktivní zóně za vhodné nové 
konstrukční vrstvy. Starostka sdělila, že v místech, kde 
nevyšly zatěžovací zkoušky byl v  podstatě bazén. 
Pozemek je svažitý a voda se  léta stahovala do  této 
části, kde je hala a parkovací prostor před ní. Dále 
z  těchto důvodů došlo i  k posunutí provádění 
konečných povrchů včetně asfaltových ploch 
do  zimního období, kdy jsou uzavřeny jednotlivé 
obalovny, které budou otevřeny nejdříve koncem 
března, proto byl dohodnut nový termín dokončení 
stavby do 15.05.2025.  

Další více práce vznikly na  základě požadavků 
zástupců SDH Malšice. Byla zvětšena technická 
místnost o 1,5  m  a dále bylo doplněno otevíravé 
okno. Dle doporučení ČEVAK byl hlavní vodoměr 
osazen do nové vodoměrné šachty před halou, dále 
byl z  důvodu bezpečného nájezdu na  komunikaci 
prodloužen (rozšířen) vjezd o 6  m. Dále bude 
nahrazena stropní konstrukce ze  sádrokartonových 
desek (SDK) deskami minerálními. Pan Ladislav 
Křivánek se  dotázal paní starostky, zda se  bude 
Dodatek schvalovat jako celek nebo každý změnový 
list zvlášť. Paní starostka uvedla, že Dodatek 
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č.1  se bude schvalovat jako celek tzn. Změnový list 
č.1, Změnový list č.2 a  prodloužení termínu 
dokončení stavby. Pan Ladislav Křivánek uvedl, že 
nemá problém se  Změnovým listem č.1 a  s 
prodloužením termínu dokončení stavby, ale 
nesouhlasí se  Změnovým listem č.2, takže bude 
hlasovat proti schválení Dodatku č.1. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Dodatek č.1 ke  Smlouvě o  dílo na  Halu 
na  garážování hasičské techniky. Po  započtení 
víceprací a méněprací se  cena za dílo zvyšuje o 
1  051  578,23  Kč bez DPH na  celkovou cenu 
10  231  814,51  Kč včetně DPH a  termín 
dokončení stavby se posouvá na 15.5.2025 
Pro: 9 / Proti: 1 (Křivánek L.) / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 3/18Z/2025 bylo schváleno. 

4 / V  t o m t o b o dě s t a ro s t ka p ře d l ož i l a 
zastupitelům Inventuru lesa, která proběhla fyzicky 
v  lednu v  lesích městyse a  Zprávu o  hospodaření 
v  lesích za  rok 2024. Vysvětlila, že v  roce 2024 
probíhala těžba nahodilá – stromy napadené 
lýkožroutem smrkovým. Díky těžbě starých 
kůrovcových souší nebyl zisk z  lesa tak vysoký, 
protože hodnota těchto pokácených stromů je malá, 
prodej se  pohyboval v  ceně cca 800 – 900  Kč za 
1m3. Nebyly prováděny úmyslné těžby, kterými 
bychom si udělali zisk, protože bylo potřeba dotěžit 
staré dřevo a zbytečně nerozšiřovat vykácené plochy. 
Za rok 2024 bylo zalesněno 7,1 ha vykácených ploch, 
s touto činností souvisejí vysoké náklady na pěstební 
činnost a  to jak s novou výsadbou tak i  s výsadbou 
z  minulých let o  kterou je nutné pečovat. 
Na pěstební činnost má městys požádáno o dotaci 
u Krajského úřadu Jihočeského kraje. 

O  slovo se přihlásil pan Petr Novák, který uvedl, 
že hospodaření v  lesích nelze hodnotit vždy jen 
za  jediný rok. A vysvětlil z  tabulky náklady a výnosy 
z  lesa za 10  let zpětně. Pro zajímavost zmínil, že za 
6  let byl příjem z  lesa 5,5  milionu korun, což 
v  průměru za  rok vychází zisk okolo 927  000  Kč. 
Od  roku 2021 co obecní lesy spravuje hajná Anna 
Kubíčková byl příjem z  lesa 14,5 milionu korun, což 
v  průměru za  rok vychází zisk okolo 3,650  000  Kč. 
Paní hajnou za  její práci a  za  hospodaření v  lese 
pochválil. Starostka předložila ještě k  nahlédnutí 
tabulku přijatých dotací v  rozmezí cca 10  let, které 
městys získal a  zmínila, že dotace jsou vypláceny 
se  zpožděním 1-1,5 roku. Dále uvedla, že v  roce 
2025  bude i  nadále probíhat těžba nahodilá 
a  pomalu zahájíme těžbu mýtní úmyslnou 
(plánovanou). 

Zastupitelstvo městyse Malš ice bere 
na  vědomí Inventuru a  Zprávu o  hospodaření 
v lesích městyse Malšice za rok 2024. 

5/ Pozemky 
a) Paní starostka předložila zastupitelům Smlouvu 

o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene č. TA 
– 001030088511/001-ELIS na pozemcích p.č. 1074/2 
a  p.č. 1081/2  2174/32 v  k.ú  Čenkov u  Malšic. 
Na pozemcích se bude realizovat stavba s  názvem 
„Čenkov u Malšic Kluzák VN.NN TS“. Jedná se o  síť 
technického vybavení (pozemek p.č. 1074/2 – 
kabelové vedení NN, pozemek p.č. 1081/2 – 
kabelové vedení NN, kabelový pilíř), která je 
zřizována a provozována ve veřejném zájmu. Věcné 
břemeno bylo navrženo úplatně za cenu 14.500 Kč. 
K  této částce bude připočtena platná sazba DPH. 
Vzhledem k  dlouhé trase kabelového vedení 
navrhuje paní starostka částku 20.000 Kč + DPH. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Smlouvu o  smlouvě budoucí o  zřízení věcného 
břemene č. TA – 001030088511/001-ELIS 
na pozemcích p.č. 1074/2 a p.č. 1081/2 2174/32 
v k.ú Čenkov u Malšic s názvem stavby „Čenkov 
u  Malšic Kluzák VN.NN TS“ za  účelem umístění 
distribuční soustavy za cenu 20.000 Kč + DPH. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 4/18Z/2025 bylo schváleno. 

b) Starostka předložila zastupitelům Smlouvu 
o  z ř í z e n í v ě c n é h o b ř e m e n e č . 
TA-014330094950/003-FIA na  pozemku p.č. 
2174/1,p.č. 2174/32, 2174/34 v  kú Malšice. Jedná 
se o  stavbu s názvem „Malšice Pavlát přípojka NN“ 
za  účelem umístění distribuční soustavy kabelové 
vedení NN, za cenu ve výši 10.100 Kč. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Smlouvu o  zř ízení věcného břemene č . 
Ta-014330094950/003- FIA na  pozemku p.č. 
2174/1, p.č. 2174/32, 2174/34 v  k.ú. Malšice 
s  názvem stavby „Malšice Pavlát přípojka NN“ 
za účelem umístění distribuční soustavy, za cenu 
10 100 Kč. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 5/18Z/2025 bylo schváleno. 

c) Starostka předložila zastupitelům Smlouvu 
o  z ř í z e n í v ě c n é h o b ř e m e n e č . 
TA-014330094545/003 – FIA na pozemku p.č. 1177 
kú Čenkov u  Malšic. Jedná se  o  stavbu s  názvem 
„Čenkov u  Malšice Neužil přípojka NN“ za  účelem 
umístění distribuční soustavy kabelové vedení NN, 
za cenu ve výši 10.000 Kč. 
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Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Smlouvu o  zř ízení věcného břemene č . 
TA-014330094545/003- FIA na  pozemku p.č. 
1177 v  k.ú. Čenkov u  Malšic s  názvem stavby 
„Čenkov u Malšic Neužil přípojka NN“ za účelem 
umístění distribuční soustavy kabelového vedení 
NN, za cenu 10 000 Kč. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 6/18Z/2025 bylo schváleno. 

6/ Různé 
a) V tomto bodě paní starostka uvedla, že městys 

je ze zákona povinný provádět kontrolu hospodaření 
v Základní škole a Mateřské škole Malšice. Kontrolu 
provedla auditorská společnost Audit Obce, s.r.o. 
dne 5.12.2024. Cílem kontroly bylo ověřit, zda údaje 
o hospodaření s veřejnými prostředky poskytnutými 
zřizovatelem věrně zobrazují stav a pohyb veřejných 
prostředků, zda v organizaci provádějí přesně zápisy 
o  operacích v  zavedených evidencích a  zda jsou 
operace v  souladu s  právními předpisy. Ze  zprávy 
vyplývá, že nebyly shledány žádné závady. 

Zastupite ls tvo městyse Malš i ce bere 
na  vědomí protokol o  výsledcích nezávislé 
kontroly hospodaření v  sídle Základní školy 
a Mateřské školy Malšice. 

b) V  tomto bodě starostka uvedla, že při 
schvalování 3.  změny územního plánu, musí 
proběhnout standardizace územního plánu. 
Standardizací se  rozumí to, že se  územní plán 
p řevede do  souladu s  platnou vyhláškou 
a  stavebním zákonem – sjednotí se  grafické 
zobrazení a popis ploch, nedochází k žádným dílčím 
změnám. Pořizovatel Město Tábor doporučil 
starostce rozdělit 3. změnu ÚP na změnu 3a) takto by 
byla označena pouze standardizace územního plánu 
a  na  změnu 3b) to je již schválená změna 
a  požadavky vlastníků. Projednání změny týkající 
se  pouze standardizace by mělo být rychlejší 
a  přehlednější. Hlavně se  nejedná o  pořízení 
4.  změny ÚP. Tímto číslem jsme nechtěli označit 
standardizaci, protože by to bylo zavádějící. 
Projednání 4. změny ÚP bude muset počkat až bude 
dokončeno 3a a 3b územního plánu. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
rozdělení změny č. 3 územního plánu na 3a) 
standardizaci a pod 3b) je 3. již schválená změna 
územního plánu městyse Malš ice, která 
se zpracovává. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 7/18Z/2025 bylo schváleno. 

c) Opět se na městys obrátilo Ministerstvo obrany 

a  požádalo o  projednání nabídky na  bezúplatný 
převod železobetonového krytu na  pozemku p.č. 
410/17 v  k.ú. Třebelice. MO tento stavební objekt 
nabízelo městysi již několikrát, vždy za  úplatný 
převod, to zastupitele neschválili. Paní starostka 
sdělila, že kryt je zcela zasypaný, pan Milan Miňha 
sdělil, že je i  částečně zatopený a  nevede k  němu 
žádná přístupová cesta. Zastupitelé se  shodli, že 
o tento majetek nemá městys zájem. 

Zastupitelstvo městyse Malšice neschvaluje 
bezúplatný převod železobetonového krytu 
na pozemku p.č. 410/17 v k.ú. Třebelice. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 8/18Z/2025 bylo schváleno. 

d)  V tomto bodě paní starostka předložila Výroční 
zprávu knihovny městyse Malšice za  rok 2024. 
Pochválila paní knihovnici za  uskutečněné akce 
v  minulém roce. Pan Alois Sassmann uvedl, že při 
dopisování kroniky roku 2023 uvádí i  kulturní akce, 
které v  daném roce proběhly a  pochválil paní 
knihovnici, že akcí je opravdu hodně. 

Zastupite ls tvo městyse Malš i ce bere 
na  vědomí Výroční zprávu o  činnosti knihovny 
městyse Malšice. 

e) Paní starostka informovala zastupitele 
o  schválení dotace ze  SFDI i  na  akci "Chodníky 
Malšice – ulice Lomská" ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury. Na  akci byly schváleny finanční 
prostředky v  limitní výši 2 815 342 Kč a plánujeme 
vypsat výběrové řízení. Starostka sdělila, že městys 
má připravený projekt také na  chodník "Lužnická". 
Za  tento projekt již městys uhradil cca 300 000 Kč. 
Součástí projektu bylo i  stavební povolení. Toto 
povolení je platné do konce května 2025 a nebude 
možné ho již prodloužit, protože městys již 
o  prodloužení jednou žádal. Obává se, že pokud 
nezahájíme stavbu, propadne stavební povolení 
a zpracování nového projektu může být o několik set 
tisíc korun dražší. Starostka uvedla, že městysi 
se podařilo získat dotace na akci chodníky Nádražní 
a  Lomská. Na  chodník Lužnická dotaci nezískáme, 
nesplňujeme parametry, které jsou pro získání 
dotace nutné. Rozpočet na stavbu je cca 10 milionu 
korun. Starostka ubezpečila zastupitele, že městys 
má finanční prostředky na vybudování chodníku aniž 
by výdaj ohrozil rozpočet městyse. Poprosila proto 
zastupitele, aby společně rozhodli, zda vyhlásí 
výběrové řízení a  zahájí stavbu i  tohoto chodníku. 
Dále informovala zastupitele o  tom, že městys 
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plánuje vybudovat novou komunikaci místo 
nynějších betonových panelů za  školou okolo pana 
Ladislava Doudy směrem k paní Ivetě Brunové, tato 
akce bude také financována z rozpočtu městyse. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
vyhlásit výběrové řízení na akci chodník Lužnická 
a zahájit stavbu. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 9/18Z/2025 bylo schváleno. 

f) V  souvislosti s novelou zákona o odpadech je 
městys povinen od 1.1.2025 zajistit sběr textilního 
odpadu. Paní starostka předložila ke schválení novou 
Obecně závaznou vyhlášku o  stanovení obecního 
systému odpadového hospodářství, ve  které došlo 
k  rozšíření komunálního odpadu o  oděvy a  textil 
a doplnění o nové stanoviště sběrného kontejneru. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Obecně závaznou vyhlášku městyse Malšice 
o  stanovení obecního systému odpadového 
hospodářství. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 10/18Z/2025 bylo schváleno. 

g) Paní starostka předložila zastupitelům 
16.  rozpočtové opatření roku 2024, které je 
na  vědomí a  kde se  pouze uzpůsobují příjmy 
a výdaje ke konci roku. 

Zastupite ls tvo městyse Malš i ce bere 
na  vědomí 16.  rozpočtové opaření roku 2024, 
kde se uzpůsobují příjmy a výdaje ke konci roku. 

7/ Diskuse 
Starostka informovala zastupitele o  výběrovém 

řízení na  akci rybník Třebelice, který proběhne 
na  úřadě městyse dne 26.2.2025 v 9  hodin. Dále 
sdělila, že městys požádal o kolaudaci ČOV, která je 
nyní ve zkušebním provozu. 

Pan Milan Miňha informoval zastupitele, že našli 
v  místním kulturáku na  půdě oponu z  dob, kdy 
se  v Třebelicích hrávalo ochotnické divadlo. Opona 
je ručně malovaná a odhaduje se, že je 100 let stará. 
Rádi by oponu nechali zrestaurovat a  umístili ji 
do  sálu. Zastupitelů se  dotazoval, zda neznají 
někoho, kdo se  zabývá restaurátorstvím. Pan Pavel 
Klíma navrhl oslovit například studenty v  daném 
oboru a přislíbil zjistit podrobnější informace. Pomoc 
přislíbil i pan Alois Sassmann a paní starostka. 

8/ Závěr 
Na závěr starostka poděkovala všem přítomným 

za  účast a  v 18:00  hodin zasedání zastupitelstva 
ukončila. 
Zapsala: Barbora Stará, DiS 
Starostka: Miloslava Šebková, MBA  
Ověřovatelé: Ing. Pavel Kašpar   
                          Mgr. Alois Sassmann   
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Zázraky přírody 
V  pondělí 10.  února se  v  Galerii Františka 

Peterky konal zábavný pořad Zázraky na počkání 
aneb co jste v  televizi neviděli…, který 
uspořádala Knihovna městyse Malšice. Její hlavní 
aktéři, Maroš Kramár a  Vladimír Kořen jsou velmi 
známí a  oblíbení umělci, takže galerie praskala 
ve švech. Na jejich představení přišlo na 150 diváků – 
a  to nejen z Malšic, ale i  z  širokého okolí. Pořadem 
velmi dobře a  vtipně provázel pan Jiří Vaníček. 
Účastníci se  pobavili i  poučili z  vyprávění hlavních 
aktérů o tom, jak se natáčí populární televizní pořad 
„Zázraky přírody“, i  jaké zábavné historky se při tom 
staly. Je obdivuhodné, co tito dva pánové dokáží, byť 
to nejsou žádní kaskadéři. Na  závěr pořadu se pan 
Kramár představil i  jako herec tím, že přítomným 
zarecitoval krásnou báseň o  víně. Dlouhotrvající 
potlesk dokazoval, že účastníci byli velmi spokojeni. 
Po  oficiálním programu přišly na  řadu neformální 
hovory s  účinkujícími a  autogramiáda, při níž pan 
Vladimír Kořen podepisoval svoji novou knihu Řeka 
zázraků. Kdo chtěl, tak se  mohl s  oběma umělci 
vyfotografovat. Velké poděkování patří obci Malšice 
za podporu těchto krásných akcí.  

Alois Sassmann    

Zimní halový tenisový turnaj Malšice Open 2025 
Dne 8.2.2025 se konal již 7.ročník zimního halového turnaje ve čtyřhrách Malšice Open 2025. Turnaj 

se konal na tradičním místě v tenisové hale u koupaliště v Sezimově Ústí. Letos byla účast opravdu hojná 
a turnaje se zúčastnilo 12 tenisových dvojic z Malšic a blízkého okolí.  

Musím říct, že o turnaj je každým rokem velký zájem, ale 24 hráčů je strop. Všechny zápasy jako vždy proběhly 
v  klidné a  kamarádské atmosféře. Největší kvality jak, tenisové tak psychické předvedla dvojice Michal Suda/
Vratislav Švec a nakonec zaslouženě turnaj ovládli, když ve finále porazili dvojici Marek Štengl/Jan Pospíšil 6:2. 
Dělené třetí a čtvrté místo si rozebrali Jiří Neuman/Petr Liberecký a Natálka Neumanová/Martin Muzikant. Touto 
cestou chci poděkovat Městysu Malšice za podporu, bez jejich pomoci by jsme tento tradiční turnaj mohli jen 
těžko uspořádat. 

Za všechny hráče děkuje 
Marek Štengl



 8

 VÝLETY/OZNÁMENÍ/POUŤ

Výlety do Trocnova a na Šumavu 
V návaznosti na  "výlety nejen pro seniory" Vás zveme  3. května 2025  na zájezd do archeoskanzenu 

v Trocnově, který slouží k představení života ve středověké vesnici v období přelomu 14. a 15. století. 
Obědvat budeme v Borovanech a na zpáteční cestě si prohlédneme Třeboň. Odjezd bude v 8,30 z autobusové 
zastávky v Malšicích. Cena zájezdu je 350,- Kč. Cena pro děti 150,- Kč. 

14.  června 2025  pojedeme na  výlet  na  Šumavu, který jsme měli plánovaný minulý rok na  podzim. 
Provádět nás bude opět pan  Ing. Neužil a budeme rozděleni na dvě skupiny. První skupina půjde na 8  km 
dlouhou cestu po Zlaté stezce a druhá skupina bude popojíždět autobusem na krátké procházky v okolí Českých 
Žlebů. /Návštěva Muzea lehkého opevnění, procházka rašeliništěm. Pokud s námi pojedou děti, mohou hledat 
cestou skřítky Rašeliníčky. Odjezd bude z Malšic – autobusové zastávky  v 7,30 hod.  Návrat je plánovaný kolem 
18.00 hod. Cena zájezdu je 350,- Kč. Cena pro děti 150,- Kč. 

Na oba zájezdy se můžete přihlásit u paní Marie Caisové na mobil 776114405 nebo u Slávky Kadlecové 
na mobil 721226585.

Oznámení 
Zahájení letního provozu SD od  

31. 3. 2025 

    S B Ě R N Ý   D V Ů R 

   L E T N Í   P R O V O Z 

PONDĚLÍ       7.30 – 15.30 hod. 

 STŘEDA         10.00 – 17.00 hod. 

 SOBOTA        10.00 – 17.00 hod.
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STŘÍPKY Z KRONIK

Střípky z kronik – 68. část 

Z dějin nejstarších domů 
a rodin v Čenkově  

Číslo popisné 13 „U Kosů, Janovských“ 
Do roku 1805 měl dům staré číslo popisné 14.  
Roku 1715 uvedeno: „Grunt Jana Kosa, nyní Jan 

Kosa (sic!)“. Do panského důchodu byl držitel gruntu 
povinen odevzdávat každoročně o svatém Jiří 1 zlatý 
19 krejcarů, o svatém Havlu totéž. Ročně odevzdával 
na zámek v Želči 7 strychů a 2 věrtele ovsa. Desátek 
malšickému faráři činil 1  strych 3 věrtele žita, stejně 
tolik ovsa. Stavení se vším příslušenstvím, polnostmi, 
lukami a  zahradami bylo oceněno na 80 kop 
míšeňských grošů.  Roku 1727 předali Jan Kos 
s  manželkou Kateřinou „pro sešlost věku svého“ 
usedlost svému pastorkovi (přiženěnému synovi) 
Václavovi Kosovi s tím „vejminkem“, že své rodiče až 
do  smrti bude schraňovat, dá jim do  každý strany 
1 strych pole a louku „U Hlubánky“; o své sourozence 
z  obojích manželství otce se  dle možnosti postará. 
Cena statku byla stále 80 kop míšeňských grošů. 
Václav Kos dobře hospodařil a  poctivě vyplatil 
všechny podíly, takže roku 1737  měl již vše 
zaplaceno.  

Roku 1747 zápis Matějovi Špačkovi: protože 
Václav Kos nemohl na  gruntu již déle hospodařit, 
předal jej svému zeti Matěji Špačkovi (manželovi 
dcery Kateřiny) za 80 kop míšeňských grošů. Matěj 
Špaček však neplatil nic a  roku 1750 dobrovolně 
předal usedlost svému bratru Jakubovi Špačkovi 
„na Kosovým“ za 80 kop grošů.  

Jakub Špaček byl 10  let ženatý a „Pánem Bohem 
rodinou obdarován nebyl“, a  tak aby hospodářství 
na gruntu zdárně pokračovalo „sám vyhledal“ Jana 
Hejnýho z Dobřejic, kterému roku 1752 hospodaření 
postoupil s  tím, že si s  ním vymění jeho chalupu 
v Dobřejicích, k níž měl Hejný Špačkovi na Kosovým 
přidat ještě 1 vůz a 1 pár volů. Jan Hejný splácel 
všechny platy a  podíly do  roku 1766. Roku 1770 
zápis na grunt Martinovi Hejnýmu: „Povolajíce Bůch 
(sic!) všemohoucí k  sobě na  věčnost Jana Hejnýho 
spolu s  manželkou, tehdy pozůstalýmu synu 
Martinovi jemu i  jeho budoucím v  předešlým 
šacuňku i  vším příslušenstvím na  roční vejrunky 
(splátky) po 3 kopách za hlavní sumu 80 kop grošů 
míšeňských v pořádný zápis se uvádí.“ Martin Hejný 
na Kosově splácel podíly v letech 1770-1790.  

Roku 1803 zápis pro Matěje Kosa, kterému grunt 
předal jeho otec Martin Kos neb Hejný. Statek měl 
cenu 750 zlatých. Na statku byl dobytek: 1 pár koní, 2 
voli, 1 kráva, 1 jalovice a 1 prasnice. Roku 1840 zde 
malšická matrika narozených uvádí sedláka Jana 
Švadlenu, syna Františka Švadleny podruha 
z  Čenkova a  jeho ženy Kateřiny rozené Tialoupové 
z Čenkova. Za manželku měl Kateřinu, dceru Matěje 
Matějčka sedláka z Bečic a  jeho ženy Doroty rozené 
Šedivé z Libějic.  

Roku 1860 zde matrika uvádí sedláka Františka 
Turka, syna Martina Turka, sedláka z Hlavatec čp. 30 
a  jeho ženy Anny rozené Blažkové z  Ústrašic. 
Za  manželku měl Barboru, dceru předešlého 
hospodáře Jana Švadleny a  jeho ženy Kateřiny 
rozené Matějčkové.   

Roku 1877  se dle obecní kroniky majitel tohoto 
statku Turek odstěhoval do  Spojených států 
amerických a dům koupil Filip Švec (Janovský).  

Roku 1878 koupil statek Josef Janovský z Libějic 
čp. 12, který se jako nastupující sedlák dne 26. února 
1878 v  Malšicích oženil s  Marií rozenou též 
Janovskou z  Čenkově čp. 13, dcerou Filipa, 
předešlého majitele. První dítě, syn František, se  jim 
zde narodilo roku 1880.  

Sčítací arch z  roku 1900 zde uvádí jako vlastníka 
Josefa Janovského (nar. 1853 v  Libějicích čp. 12) 
s  manželkou Marií roz. Janovskou (nar. 1855 
v  Třebelicích) s  třemi syny a  dvěma dcerami. 
Na  statku žil ještě i  výměnkář Filip Janovský, otec 
Marie (nar. 1825 Lom, původně rolník v Třebelicích 
čp. 2, pak v Čenkově čp. 13 od roku 1877; viz výše).  

Sčítání lidu z roku 1921 jako majitele domu stále 
uvádí Josefa Janovského (1853) se  ženou Marií 
(1855). Na statku s nimi žil již jen ženatý syn František 
(nar.1880 Čenkov). Jeho bratr Jan (nar. 1893 Čenkov) 

Čenkov č.p. 13 po roce 1928 (foto poskytla rodina Křížovských)
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roku 1910  studoval Československou obchodní 
akademii. Tento Jan Janovský se  roku 1924 v Praze 
oženil s  Justinou Pirčancovou z  Terstu (univerzitní 
město, dříve Rakousko-Uhersko, dnes Itálie).   

Číslo popisné 14 „U Boháčů“ 
Novější stavení, nejstarší gruntovnice z  roku 

1715 ho neuvádí.  
Roku 1821 zde domkářem Jan Hejný s manželkou 

Marianou rozenou Drtinovou z  Malšic. Roku 1875 
zde domkář Štěpán Švec, syn Jana Ševce, rolníka 
z Malšic a  jeho ženy Kateřiny rozené Hákové z Lánu. 
Za  manželku měl Josefu, dceru Vojtěcha Drtiny, 
sedláka z  Lomu a  jeho ženy Anny rozené Novotné 
ze  Želče. Roku 1880 zde již vdova-nádenice Josefa 
Švecová, narozena 1847 v  Lomu, se  synem 
Vojtěchem (nar. 1868  Bečice) a  dcerou Marií (nar. 
1875 v Čenkově čp. 14). Starala se ještě o pražského 
nalezence Františka Smrže (nar. 1876 v  Praze). 
V domě byly celkem tři byty. V dalších dvou bytech 
žili nádeníci a  čeledíni se  svými rodinami, celkem 
12 lidí. V domě chovali 2 kravičky.  

V  roce 1890 jsou uváděny dva byty a  jejich 
majitelé: Jan Novotný (nar. 1837 Slapy), druhý 
manžel Josefy Švecové, jejich dvě děti a  dvě děti 
Josefy Švecové. V druhém, menším bytě, žila vdova 
Marie Metelcová, rodačka z  Třebelic, se  synem 
Janem (nar. 1873 Čenkov). Před 100 lety, roku 1925, 
byl majitelem chalupy František Hák.   

Číslo popisné 15 „U Horáků“ 
Do roku 1805 měl dům staré číslo popisné rovněž 

15.  
Roku 1715 uvedeno: „Grunt Bártovský, nyní Matěj 

Bárta“. Do  panského důchodu byl držitel gruntu 
povinen odevzdávat každoročně o svatém Jiří 1 zlatý 
19 krejcarů, o svatém Havlu totéž. Ročně odevzdával 
na zámek v Želči 7 strychů a 2 věrtele ovsa. Desátek 
malšickému faráři činil 1  strych 3 věrtele žita, stejně 
tolik ovsa. Stavení se vším příslušenstvím, polnostmi, 
lukami a  zahradami bylo oceněno na 80 kop 
míšeňských grošů . Na  gruntu vázly podíly 
po  předešlém hospodáři Vítovi Kourovi. Držiteli 
gruntu za  „vyzdvižené stavení“ náleželo 55 kop 
grošů. Matěj Bárta starší podíly splácel do roku 1726. 
Roku 1726 zápis na  Matěje Bártu mladšího, jemuž 
otec grunt předal pro své stáří v ceně 80 kop. Matěj 
splácel všechny platy a  podíly velmi poctivě 
a dlouho, takže roku 1742 o něm mohl panský písař 
zapsat do  pozemkové knihy: „Sedí v  zaplaceným“.  
Roku 1760 zápis Tomášovi Bártovi: „Po smrti Matěje 
Bárty hospodaříce vdova Johana 8  let, jsouce ale 

věkem sešlá tehdy jedinému pozůstalému synu 
Tomášovi tento grunt se  vším příslušenstvím – a  co 
se  v  něm vynachází – dle předešlého šacuňku 
(ocenění) 80 kop grošů předává“. Roku 1794 zápis 
na  Josefa Bártu, jemuž jeho otec Tomáš statek 
odkázal v  poslední vůli. Za  manželku mělo Rozálii 
Matějčkovou z  Čenkova. Josef měl vyplatit své 
sourozence Vojtěcha, Kateřinu, Marii, Františka 
a  Jakuba. Roku 1830 zápis na  Jakuba Bártu, syna 
zemřelého Josefa. Roku 1878 zde malšická matrika 
křtů uvádí jako půlláníka Matěje Špačka původem 
z  Hlavatec čp. 6 a  jeho manželku Annu rozenou 
Švadlenovou z  Čenkova čp. 13. Roku 1890 je 
ve  sčítání lidu zaznamenán jako majitel František 
Chochole ze  Starcovy Lhoty. Byl to druhý manžel 
Anny (nar. 1849 Čenkov), poprvé provdané 
Špačkové. Roku 1921  byl majitelem hospodářství 
Josef Hašpl (nar. 1873 Čenkov) s  manželkou Marií 
(nar. 1874 Třebelice). Měli spolu tři syny: Františka, 
Josefa a Jana.     

Pokračování příště 
Mgr. Alois Sassmann

Pár řádků z knihovny 
Dne 3.3.2025 se konalo v knihovně další 

představení z cyklu LISTOVÁNÍ herce Lukáše 
Hejlíka. Tentokrát to byla kniha od Petry Soukupové 

Nejlepš í pro 
v š e c h n y . 
Ú č i n k o v a l i 
Vě r a H o l l á , 
Pavel Oubram 
a j e h o 
maminka Zoja 
Oubramová. 
V y s t o u p e n í 
všech aktérů 
m ě l o u 
n á v š těv n í ků 
velký úspěch. 

Pře k v a p e n í m 
pro nás byla účast nejen diváků z Malšic, ale přijeli i z 
větší dálky, ze Soběslavi, Sudoměřic, Bechyně, ale i z 
Týna nad Vltavou. Máme radost, že o našich akcích 
vědí i za hranicemi městyse Malšice.                                                                                          

Dana Křížovská
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 ŠKOLNÍ OKÉNKO

Život ve škole:  
Bruslení, lyže, hudba i pomoc druhým  

Zima v  Základní škole a  Mateřské škole Malšice 
byla plná aktivit, zábavy i dobrých skutků. Naši žáci si 
užili nejen sportovní výzvy, ale také hudbu, výlety 
a vzájemnou podporu.  

Některé třídy vyrazily na  bruslení, jiné se  vydaly 
na  hory, kde si užily lyžařský výcvik. Zájemci z  prvního 
stupně vyzkoušeli své lyžařské dovednosti ve  Skiareálu 
Monínec, zatímco druhý stupeň, v  čele se  sedmými 
ročníky, vyrazil do Pece pod Sněžkou. Sportovní aktivity 
doplnil také plavecký výcvik, díky kterému se děti nejen 
zdokonalily ve vodě, ale také posílily svou kondici.  

Po několikaleté pauze se  naši mladí florbalisté 
zúčastnili krajského kola v  Českých Budějovicích, kde 
vybojovali krásné čtvrté místo.  

Velkou radost nám přinesl projekt Konto Bariéry, 
do kterého je zapojen žák naší školy – Matěj Cisár. Díky 
tomuto projektu má Matěj možnost získat nový sportovní 
vozík. Celý Matějův příběh a další informace k projektu 
Bezfaulu, najdete na webu Konta Bariéry.  

Hudební talent se  projevil na  druhém stupni – žáci 
se  s  nadšením učí hrát na  ukulele a  přinášejí hudbu 
do  školních chodeb i  tříd. Kultura a  poznávání 
pokračovalo i na výletech. Čtvrťáci zavítali do Husitského 
muzea v Táboře, kde se ponořili do historie husitství a prozkoumali podzemní chodby. Mladší děti si pak užily 
návštěvu dinosaurů v Českých Budějovicích.  

Ani Valentýn nezůstal bez povšimnutí. Po škole kolovaly vzkazy plné přátelství a radosti, což krásně podpořilo 
náš důraz na wellbeing – tedy pohodu, spokojenost a dobré vztahy mezi žáky i učiteli. S radostí souvisel i krásný 
projekt v  rámci programu Parťák, kdy se  prvňáci a  sedmáci společně zapojili do  tvorby Stromu radosti. 
Na papírové lístky psali, co jim dělá radost, a díky tomu se lépe poznali a sdíleli pozitivní myšlenky.  

Ani učení nezůstalo pozadu. Žákyně deváté třídy se zapojily do Olympiády z českého jazyka, kde předvedly 
své znalost i a  jazykový c i t . 
Deváťáci si navíc mohli vyzkoušet 
přijímací zkoušky nanečisto, což 
jim pomohlo lépe se  připravit 
na důležitý krok v jejich vzdělání.  
Veselou a  barevnou událostí byl 
Masopust, kdy Malšicemi prošel 
průvod masek plný tradičních 
i originálních převleků. Nechyběly 
písničky, smích a dobrá nálada.  
A  protože zima pomalu končí, 
vítáme březen – měsíc čtenářů. 
Po celý měsíc se budeme věnovat 
čtení, objevování nových příběhů 
a rozvíjení lásky ke knihám. Těšíme 
se na čtenářské aktivity, společné 
čtení i návštěvy knihovny. 
členové žákovského parlamentu  

ZŠ Malšice 
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ŠKOLNÍ OKÉNKOKARNEVAL / KURZ PLETENÍ

Kurz pletení a háčkování 
s Miluškou Bubelovou  

Kurz pletení a  háčkování s  paní Miluškou 
Bubelovou měl v  sobotu 8.  3. 2025 již sedmé 
pokračování. Zúčastnilo se  ho 14 žen. Háčkovaly 
jsme kabelky, košíky, prostírání, plédy a  síťovky. 
Pletařky zkoušely šaty a ponožky. Dílo se nám dařilo, 
všechny jsem odcházely spokojené a již teď se těšíme 
na podzim, kdy bychom rády v kurzu pokračovaly.  

Markéta Prchlíková

KARNEVAL PRO DĚTI  
22. února pořádal Klub přátel školy při ZŠ a MŠ 

Malšice, z.s. v kulturním domě karneval pro děti – 
letos indiánský. Plný sál masek se dobře bavil. Tančili 
jsme, soutěžili a  hráli si. Nechyběla sladká odměna 
pro každou masku a  bohatá tombola. Děkujeme 
vedení městyse za  podporu a  jeho pracovníkům 
za  přípravu sálu a  jeho úklid. Podpořili nás i  firmy 
Bidfood Czech Republic, s.r.o. a Zeelandia, spol. s r.o. 
a již tradičně Jednota Malšice a TJ Malšice. Jsme rádi, 
že jste se  svými dětmi přišli a  těšíme se  na vás při 
našich dalších akcích.  

Za KPŠ Lucie Váchová 
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POZVÁNKY NA AKCE 

VSTUPNÉ 200 KČ

Plán akcí na rok 2025 
1.4.   Harmoniky 17 hod., restaurace U Michala 

3.5.   Zájezd do archeoskanzenu v Trocnově 
6.5.    Harmoniky 17 hod., restaurace U Michala 

3.6.    Harmoniky 17 hod., restaurace U Michala 

14.6.  Zájezd na Šumavu 

1.7.    Harmoniky 17 hod., restaurace U Michala 

26.7. Anenská zábava,17hod.,rest.U Michala,    

hudba  z Milevska 

5.8.   Harmoniky 17 hod., restaurace U Michala 

2.9.     Harmoniky 17 hod., restaurace U Michala 

září Zájezd - bude upřesněno 

27.9.  Václavské posezení, 17 hod., restaurace  

            U Michala 

7.10.    Harmoniky 17 hod., restaurace U Michala 

4.11.   Harmoniky 17 hod., restaurace U Michala 

2.12.   Harmoniky 17 hod., restaurace U Michala 

29.12. Ukončení roku,17 hod.,restaurace U Michala
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PLACENÁ INZERCE
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Malšický zpravodaj, 
periodický tisk územně samosprávního celku vydává 6x za rok v nákladu 750 ks 
Městys Malšice, 131, CZ-39175, IČO 00252522, MK ČR E 10478. 
Kontakt: malsice@malsice.eu, 381 277 488, www.malsice.eu 

Realizace: funprint.eu

Vážení občané, 
přihlaste se k odběru informací a už nikdy nezmeškáte důležité novinky a upozornění z vašeho městyse. 

Informace podle vašich zájmů vám budeme posílat e-mailem, SMS nebo jako zprávu do aplikace.  

Co vám přihlášení do MUNIPOLIS přináší? 
• Upozornění na krizové události  
• Novinky a důležitá upozornění z úřadu  
• Pozvánky na kulturní a sportovní akce 
• Mobilní aplikaci samosprávy s užitečnými funkcemi (např. hlášení podnětů) 

Přihlaste se na stránkách: malsice.munipolis.cz   
Oficiální aplikaci MUNIPOLIS si můžete stáhnout přímo na App Store nebo Google Play.  
Služba je zdarma! 
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